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………………………………………………………………………………………………………………………… 

Over het EenVandaag Opiniepanel 
Het EenVandaag Opiniepanel bestaat uit ruim 50.000 mensen. Zij beantwoorden 

vragenlijsten op basis van een online onderzoek. De uitslag van de peilingen 

onder het EenVandaag Opiniepanel zijn na weging representatief voor zes 

variabelen, namelijk leeftijd, geslacht, opleiding, burgerlijke staat, spreiding over 

het land en politieke voorkeur gemeten naar de Tweede Kamerverkiezingen van 

2012. Panelleden krijgen ongeveer één keer per week een uitnodiging om aan 

een peiling mee te doen. Op de meeste onderzoeken respondeert 60 tot 70 

procent van de panelleden. 

………………………………………………………………………………………………………………………… 

 
‘Vuurwerkverbod?’ 
12 december 2014 

 

Over dit onderzoek 
Aan het onderzoek deden 23.648 leden van het EenVandaag Opiniepanel mee. Het 

onderzoek vond plaats van 8 tot en met 12 december 2014. Het onderzoek is na weging 

representatief voor zes variabelen. 

Voor meer informatie kunt u contact opnemen met onderzoeker Lisette van Vliet: 

lisette.van.vliet@eenvandaag.nl 
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Samenvatting 
 

Onderzoek: ‘Vuurwerkshows in plaats van zelf afsteken’ 

‘Vuurwerktraditie niet zo belangrijk’ 

 

Tientallen gemeenten overwegen een (gedeeltelijk) vuurwerkverbod in te stellen. Zes op 

de tien (61%) respondenten zouden het een goed idee vinden als in hun gemeente het 

afsteken van vuurwerk wordt verboden en er in de plaats één gemeentelijke 

vuurwerkshow komt. Dit blijkt uit onderzoek van EenVandaag onder ruim 23.000 mensen.  

 

Voorstanders verwachten dat er met gemeentelijke vuurwerkshows minder 

vuurwerkslachtoffers vallen en hopen dat de overlast door vuurwerk minder wordt. 

Tegenstanders geven aan dat het wel of niet afsteken van vuurwerk een persoonlijke 

keuze moet blijven. Ook vinden ze het niet terecht dat de belastingbetaler voor de kosten 

opdraait.    

 

'Traditie niet zo belangrijk' 

 Opvallend is dat een meerderheid van de deelnemers (58%) aangeeft dat ze de traditie 

van vuurwerk afsteken met oud en nieuw niet belangrijk vindt; slechts vier op de tien 

ondervraagden (41%) hechten wel waarde aan de traditie. Hoe ouder de deelnemers zijn, 

hoe minder belangrijk ze de traditie vinden: van de ondervraagden tot 35 jaar vindt twee 

derde (65%) dat vuurwerk afsteken bij oud en nieuw hoort; in de leeftijdscategorie 65 jaar 

en ouder is dit nog maar 28 procent.    

 

Afsteektijden verder beperken 

Dit jaar zijn de tijden voor het afsteken van vuurwerk ingekort: in plaats van 10:00 uur 

mag vuurwerk nu pas vanaf 18:00 uur worden afgestoken op 31 december. De 

meerderheid van de deelnemers vindt dit nog niet ver genoeg gaan: van 36 procent mag 

deze tijd nog verder worden ingekort en van 27 procent mag vuurwerk tijdens de 

jaarwisseling helemaal verboden worden.  

Vanmiddag in Radio EenVandaag schuiven Gijs Rademaker en twee panelleden rond 15:30 

uur aan om deze uitslag te bespreken. Vanavond in EenVandaag presenteert Mariëlle 

Koekenbier de uitslagen van dit onderzoek. 
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Traditie van vuurwerk met oud en nieuw 
In sommige landen is het voor particulieren verboden om vuurwerk af te steken. In die 

landen zijn alleen professionele vuurwerkshows (georganiseerd door bijvoorbeeld de 

gemeente) toegestaan.  

 

Hoe belangrijk vindt u de traditie van vuurwerk afsteken met oud en nieuw?  

Belangrijk: 42% 

Niet belangrijk: 58% 

Weet niet / geen mening: 0% 

 

Vrouwen vinden de traditie van vuurwerk minder belangrijk dan mannen: zes op de tien 

(62%) vrouwen die deelnamen geven aan de traditie niet belangrijk te vinden tegenover 

54 procent van de deelnemende mannen. 

Wat verder opvalt is dat oudere de deelnemers de traditie minder belangrijk vinden. In de 

leeftijd tot 35 jaar bijvoorbeeld vindt 65 procent vuurwerk afsteken met oud en nieuw een 

belangrijke traditie; in de leeftijdscategorie 65 jaar en ouder is dit nog maar 28 procent.  

 

In de zuidelijke provincies is de animo voor de traditie het laagst: slechts 27 procent van 

de deelnemers uit Zeeland, 32 procent van de respondenten uit Limburg en 38 procent 

van de deelnemende Brabanders geven aan de traditie belangrijk te vinden.  

 

Vindt u dat er een verbod moet komen op het afsteken van sommige soorten 

vuurwerk door consumenten, of niet? U kunt meerdere antwoorden aankruisen. 

Verbod op siervuurwerk: 17% 

Verbod op licht knalvuurwerk: 36% 

Verbod op zwaar knalvuurwerk: 86% 

Er moet geen verbod komen: 11% 

Weet niet / geen mening: 1% 

 

Deelnemers in alle leeftijdscategorieën, dus jong en oud, denken ongeveer hetzelfde over 

een verbod op het afsteken van verschillende soorten consumentenvuurwerk.  
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Wat vindt u dat er moet gebeuren met vuurwerk tussen oud en nieuw? 

Mensen zijn voor een beperking of een verbod omdat het slecht is voor het milieu, het veel 

geld kost (opruimen), het onnodige ongelukken tot gevolg heeft en voor veel overlast 

zorgt. Mensen die tegen een verbod zijn geven vaak aan dat de overheid nu al teveel 

regels oplegt, het de eigen verantwoordelijkheid is van mensen er voorzichtig mee om te 

gaan en dat vuurwerk hoort bij oud en nieuw.  

 

‘Ik twijfel. Eigenlijk ben ik heel erg voor gemeentelijke vuurwerkshows in verband met 

veiligheid en overlast, alleen is dit voor mijn eigen gezin (4 kleine kinderen, 5 mensen met 

astma die daardoor beter binnen kunnen kijken) minder leuk omdat we nu uit het raam 

kunnen kijken en dan waarschijnlijk minder snel zullen gaan kijken. Ik ben dus voor een 

gedeeltelijk verbod, maar vind het tegelijk jammer als het er komt.’ 

 

‘Voor verbod.. zinloos weggegooid geld en slecht voor het milieu.’ 

 

‘Gezien de overlast voor dieren, kleine kinderen, verstandelijk gehandicapten en ouderen 

bijzonder groot is met de jaarwisseling wegens de harde knallen die al ruim een week van 

te voren te horen zijn en natuurlijk op oudjaars dag, ben ik voor een verbod op afsteken 

door burgers. België heeft al jaren zo'n verbod en gaat goed daar! Geen gewonden door 

domme of slordige omgang met vuurwerk, geen gigantische extra kosten voor de 

maatschappij, door zorg/ambulance kosten en de enorme hoeveelheid politie die nodig is 

om de onrust te beperken. Ik heb een hond thuis die volledig door het lint gaat bij iedere 

knal, die durft de maanden december en januari de deur niet meer uit.’ 

 

‘Te zot voor woorden, de overheid schiet weer eens door. Oud en nieuw zonder zelf 

vuurwerk afsteken??? Echt niet te geloven!’ 

 

‘Het zou een prachtige traditie zijn als we alleen om 12 uur een uurtje zouden knallen. 

Alleen zien sommigen het als een excuus om Nederland te terroriseren gedurende een 

paar dagen.  Dan liever niet.’ 

 

‘Consumenten vuurwerk is gekeurd en dus veilig als je er goed mee omgaat. De 

'ongelukken' worden over het algemeen veroorzaakt door mensen die er mee gaan 

knutselen. Moeten die het verpesten voor de meerderheid die wel normaal doet? 

Bovendien zal een vuurwerkshow in het centrum niet bereikbaar zijn voor iedereen.’ 
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Aanpassing afsteektijden en vuurwerkshow 

Vanaf dit jaar zijn de afsteektijden van vuurwerk aangepast. Op dit moment mag er rond 

nieuwjaar gedurende een periode van 8 uur vuurwerk worden afgestoken: van 31 

december 18:00 uur tot 1 januari 02:00 uur.  

Hier staan enkele mogelijkheden. Welke heeft u het liefst? 

Deze afsteektijden mogen ruimer worden: 13% 

Nieuwe tijden handhaven: 24% 

Verder beperken tot 21:00 uur – 02:00 uur: 18% 

Verder beperken van 24:00 uur – 02:00 uur: 18% 

Ik wil dat vuurwerk afsteken helemaal verboden wordt: 27% 

Weet niet / geen mening: 0% 

 

Sommige gemeenten hebben dit jaar gebieden ingesteld waar geen vuurwerk mag worden 

afgestoken. Andere gemeenten denken na over een geheel verbod waarbij de gemeente 

dan een vuurwerkshow organiseert.  

 

Vindt u het een goed of een slecht plan als al het vuurwerk in uw gemeente 

wordt verboden en er in de plaats een grote vuurwerkshow komt georganiseerd 

door de gemeente? 

Een goed plan: 62% 

Een slecht plan: 29% 

Weet niet / geen mening: 9% 

 

Deelnemers in alle leeftijdscategorieën, dus jong en oud, denken ongeveer hetzelfde over 

georganiseerde vuurwerkshows in plaats van zelf vuurwerk afsteken.  

 

In het gehele onderzoek zie je dat vrouwen gematigder denken over vuurwerk dan 

mannen. Ook in bovenstaande vraag zie je dat terug: 70% van de vrouwen vindt het een 

goed plan tegenover 53% van de mannen.  

 

Deelnemers aan het onderzoek zijn vooral voor omdat het veiliger is en ze denken ook dat 

een show door professionals zorgt voor mooi(er) vuurwerk. Mensen die tegen zijn willen 

zelf afsteken, hebben geen zin om met oud en nieuw een stukje te moeten reizen om 

vuurwerk te zien en ook vragen deelnemers zich af: met zijn allen op één plek naar 
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vuurwerk kijken, is dat wel veilig? Ook wijzen ze op de kosten: iedere belastingbetaler is 

de klos met een gemeentelijk vuurwerk, niet iedereen wil hier aan meebetalen.   

 

‘Persoonlijk heb ik geen passie voor vuurwerk, dus misschien zal een geheel verbod als 

een harde klap aankomen voor liefhebbers, daarom zou een geleidelijke aanpak misschien 

meer wenselijk zijn. Zoals een gemeentelijke vuurwerkshow. Deze is veiliger en toch kan 

er genoten worden van een vuurwerkshow.’   

 

‘Slecht plan, want dan komt er illegaal vuurwerk. Veel mensen willen graag zelf het in de 

hand hebben. Daarnaast moet het geld voor een grote show ook ergens vandaan komen. 

Mooi voor de vuurwerkshow industrie, minder mooi voor de belastingbetalers.’ 

 

‘Het lijkt mij wel goed om bepaalde gebieden te selecteren waar geen vuurwerk mag 

worden afgestoken. Een vuurwerkshow als vervanging lijkt mij dan goed. Wel lijkt het me 

lastig om alles te controleren, en wordt het misschien zelfs gevaarlijker omdat mensen het 

niet verwachten en een paar jochies het dan toch doen. Voor veel mensen hoort het ook 

bij de sfeer zelf wat vuurwerk afsteken. Misschien ontmoedigen en mensen een goed 

alternatief geven, en groter vuurwerk verbieden. Er zijn zat leuke minipijltjes, 

siervuurwerk etc.’ 

 

Stelling: ‘Rond verpleeg- en verzorgingshuizen moet er met oud en nieuw 

standaard een vuurwerkverbod komen.’ 

Eens: 70% 

Oneens: 20% 

Weet niet / geen mening: 10% 

 

Onder de oudere deelnemers is iets meer steun voor een vuurwerkverbod rond verpleeg- 

en verzorgingshuizen dan onder jongere deelnemers.  
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Zelf afsteken 

Gaat u zelf vuurwerk afsteken met oud en nieuw? 

Ja, ik denk het wel: 11% 

Nee, ik denk het niet: 87% 

Weet niet / geen mening: 2% 

De volgende vraag is alleen gesteld aan mensen die bij de vorige vraag aangegeven 

hebben vuurwerk te gaan afsteken.  

U heeft aangegeven dat u waarschijnlijk zelf vuurwerk gaat afsteken met oud en nieuw. 

Om wat voor soort vuurwerk gaat het dan? U kunt meerdere antwoorden 

aankruisen.  

Siervuurwerk: 96% 

Licht knalvuurwerk: 34% 

Zwaar knalvuurwerk: 22% 

Weet niet / geen mening: 1% 

 

 

 

 

 


